

Kann und muss man jetzt Filme machen? *Can and Should We Make Films Now?*



Die Kurzfilmtage haben Filmemacherinnen und Filmemacher eingeladen, kurze Videos zur Frage „Kann und muss man jetzt Filme machen?“ zu erstellen. Die Produktion wurde zum in Deutschland üblichen Tarif einer psychotherapeutischen Sitzung honoriert. Die Produktion durfte daher nicht aufwendiger als eine Stunde sein.

„Oberhausen hat mit dieser Kommissions-Serie den bestechenden Beweis geliefert, dass Filmemachen genau die richtige Form ist, über das Leben nachzudenken, und dem Essay eine überzeugende Vitalimpfung verpasst. Wenn was nach Corona bleiben soll, dann bitte diese denkerische Form der Leichtigkeit.“ (Artechock, Deutschland, 14. Mai 2020)

The International Short Film Festival Oberhausen invited filmmakers to make short videos responding to the question ‘Can and should we make films now?’. Payment for each production was equivalent to the normal fee for a psychotherapy session in Germany. Producing the videos was thus not allowed to take more than an hour.

„With its commissioned series, Oberhausen has provided compelling proof that filmmaking is exactly the right form of thinking about life and has given the essay a convincing vitality boost. If anything is to remain after Corona, please let it be this thoughtful form of lightness.“ (Artechock, Germany, 14 May 2020)

Kann und muss man jetzt Filme machen? *Can and Should We Make Films Now?*

Dietrich Brüggemann, Germany 2020, colour, German, 3'30"

Alex Gerbault, Germany 2020, colour, English, 2'

Kerstin Honeit, Germany 2020, colour, English, 7'

Judith Hopf, Germany 2020, colour, English, 1'

Kristina Kilian, Germany 2020, colour, German with English subs, 2'30"

Korpys/Löffler, Germany 2020, colour, German, 2'

Brenda Lien, Germany 2020, colour, English, 5'

Franz Müller, Germany 2020, colour, German, 4'

Jens Pecho, Germany 2020, colour, English, 5'

Andreas Reihse/Zaza Rusadze, Germany 2020, colour, English, 9'

Jovana Reisinger, Germany 2020, colour, German with English subs, 6'

DCP, Blu-Ray, DVD